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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 11. zasedání AS FSv, které se konalo dne 29. 5. 2024 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Hosté: děkan prof. Máca, proděkani, Prof. Pavelka, Dr. Vokurka, tajemník Dr. Matějka, 

garant stud. programu IB doc. Kabrhel 
 
 
Předseda AS FSv doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je 
s programem zasedání. 
 
1. Schválení zápisu z 10. řádného zasedání AS FSv ze dne 24.4.2024 
2. Usnesení přijaté per rollam dne 29.4. 2024 
3. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
4. Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024 (tajemník Dr. Matějka) 
5. Rozpočet FSv na rok 2024 (tajemník Dr. Matějka) 
6. Projednání akreditace magisterského studijního programu Inteligentní budovy 
(prod. prof. Pešková, garant programu doc. Kabrhel) 
7. Plán realizace strategického záměru FSv (prod. prof. Kabele) 
8. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
9. Informace k rekonstrukci budovy B (prod. Dr. Vokurka, doc. Litoš) 
10. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
11. Různé 
 
1. Schválení zápisu z 10. řádného zasedání AS FSv ze dne 24.4.2024 
 
K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Usnesení přijaté per rollam dne 29.4.2024 
 
Dle dohody na zasedání AS FSv v rámci diskuse k dofinancování rekonstrukce budovy B FSv 
dne 24.4. vyhlásil doc. Pazderka podle čl.5 odst.14 Jednacího řádu AS FSv HLASOVÁNÍ PER 
ROLLAM o návrhu 2 usnesení: 
 
Usnesení č.1 
AS FSv projednal dva návrhy (varianty) řešení dofinancování rekonstrukce budovy B FSv 
(chybějících 100 mil. Kč), předložené rektorem ČVUT na zasedání AS FSv dne 24.4.2024. 
Rektor uložil AS FSv a vedení FSv, aby zvolili do konce dubna 2024 jeden z jeho předložených 
návrhů, kdy jinou variantu neuvažuje. AS FSv zásadně nesouhlasí s návrhem rektora č.1, aby 
bylo předáno jedno celé podlaží budovy B FSv (nebo případně ekvivalentní plocha v budově 
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A FSv) Fakultě informačních technologií, jako podmínka pro řešení dofinancování na úrovni 
ČVUT (složením z příspěvků jednotlivých fakult, včetně FSv). Vzhledem k nutnosti volby jedné 
z variant (povinnost volby uložená rektorem) AS FSv přistupuje na návrh rektora č.2, aby 
dofinancování (ve výši maximálně 100 mil. Kč) nesla na své náklady FSv, avšak s následujícími 
podmínkami, odsouhlasenými rektorem: ČVUT/rektorát poskytne bezúročnou půjčku FSv, 
kdy platba částky ze strany FSv bude rozložena do 10 let od zahájení provozu budovy B (po 
rekonstrukci) v podobě splátek ve výši 10 % částky každý rok, kdy celková částka na 
dofinancování po sečtení splátek nepřesáhne garantovanou maximální výši 100 mil. Kč. FSv 
má dále garantováno rektorem, že proti ní už nebudou v budoucnu vznášeny žádné 
požadavky na odevzdání části svých prostor jiné součásti.  
AS FSv konstatuje, že obě varianty navržené rektorem považuje za nesystémové a 
upozorňuje, že realizací varianty č.2 dojde k situaci, kdy FSv ze svých zdrojů přispívá na 
rekonstrukci budovy B FSv ve výši 26,7 % celkových nákladů na stavbu, čímž je porušeno 
doposud uznávané pravidlo na ČVUT, že součást přispívá ze svých zdrojů na 
stavbu/rekonstrukci „své“ budovy ve výši 15 %. AS FSv očekává, že tento fakt bude 
zohledněn při realizaci dalších stavebních akcí na ČVUT pro jiné součásti.   
 
Usnesení č.2 
AS FSv vyzývá vedení FSv, aby splátky částky určené na dofinancování rekonstrukce budovy B 
FSv (10% z max. 100 mil Kč každý rok po dobu 10 let) byly na FSv čerpány tak, aby co 
nejméně zatížily rozpočty kateder a ke splácení byly primárně využity prostředky uložené na 
fondech FSv. 
 
Hlasování o usnesení č. 1: 
pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 1 | nehlasoval: 4 (z 30 senátorů) 
Usnesení č. 1 bylo přijato. 
 
Hlasování o usnesení č. 2: 
pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 1 | nehlasoval: 4 (z 30 senátorů) 
Usnesení č. 2 bylo přijato. 
 
Podrobné výsledky hlasování byly zaslány doc. Pazderkou senátorům emailem a současně 
předloženy během zasedání. 
 
3. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
 
Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 

• Informace z 26. setkání Stavebních fakult Česka a Slovenska 
• Mimořádné zasedání AS ČVUT: projednání financování rekonstrukce budovy B, 

plánování výběrového řízení na zhotovitele, schválení Rozpisu ČVUT (navýšení 
prostředků pro ČVUT i FSv) 

• Diskuse nad strukturovaným studiem VŠ 3 (Bc.) + 2 (Mgr.) 
• Nový mzdový předpis 
• Výhled financování vysokých škol 

 
Proběhla krátká diskuse nad strukturou VŠ studia (prof. Bittnar, doc. Pazderka). Diskuse bude 
přesunuta na Pedagogickou komisi. 
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4. Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024 (tajemník Dr. Matějka) 
 
Tajemník Dr. Matějka představil dokument Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024, 
dokument byl senátorům k dispozici v předstihu a byl projednán na Ekonomické komisi dne 
22. 5. 2024. Dr. Matějka krátce shrnul hospodaření kateder. 
 
Předseda Ekonomické komise prof. Cajthaml informoval o projednání dokumentu v komisi, 
rozdělení je aplikací schválené metodiky, komise doporučuje schválení dokumentu. 
 
Prof. Wald poděkoval za včasné a podrobné projednání dokumentů v Ekonomické komisi. 
Doc. Pazderka poděkoval panu děkanovi za jeho aktivní roli při tvorbě nastavení financování 
součástí na úrovni ČVUT. 
 
Proběhla krátká diskuse k předloženému dokumentu, výhledu financování FSv v budoucnu a 
vytváření rezerv na výstavbu (prof. Cajthaml, Dr. Matějka, prof. Máca, Dr. Vokurka).  
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024.  
 
pro: 24 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Rozpočet FSv na rok 2024 (tajemník Dr. Matějka) 
 
Tajemník Dr. Matějka představil dokument Rozpočet FSv na rok 2024, dokument byl 
senátorům k dispozici v předstihu a byl projednán na Ekonomické komisi dne 22. 5. 2024. 
Dokument se tvoří na základě dané metodiky a předává na rektorát ČVUT. 
 
Předseda Ekonomické komise prof. Cajthaml informoval o projednání dokumentu v komisi. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Rozpočet FSv na rok 2024.  
 
pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
6. Projednání akreditace magisterského studijního programu Inteligentní budovy 
(prod. prof. Pešková, garant programu doc. Kabrhel) 
 
Proděkanka prof. Pešková byla ze zasedání omluvena (účast na státnicích). Akreditaci 
magisterského mezioborového studijního programu Inteligentní budovy představil garant 
programu doc. Kabrhel. Akreditační spis byl senátorům k dispozici na Sharepointu. 
 
Doc. Jíra informoval, že Pedagogická komise se k dokumentu nescházela. 
 
K programu proběhla krátká diskuse (prof. Cajthaml, doc. Kabrhel, prof. Pavlíková, prof. 
Bittnar, prof. Vejmelková, Dr. Vokurka, prof. Máca, Ing. arch. Černá, doc. Pazderka). 
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Hlasování o usnesení: 
AS FSv souhlasně projednal akreditaci magisterského studijního programu Inteligentní 
budovy.  
 
pro: 23 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 24 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
7. Plán realizace strategického záměru FSv (prod. prof. Kabele) 
 
Proděkan prof. Kabele byl ze zasedání omluven. Dokument Plán realizace strategického 
záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty stavební ČVUT v Praze na rok 2024 představil 
děkan prof. Máca, dokument byl senátorům k dispozici v předstihu na Sharepointu. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Plán realizace strategického záměru FSv.  
 
pro: 23 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 24 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
8. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
 
Prof. Cajthaml informoval o jednání Ekonomické komise, která se sešla celkem dvakrát (24.4. 
a 22.5.). Předmětem diskuse bylo především hospodaření mimo-normativních pracovišť. 
Pozváni byli postupně: 

- vedoucí VIC (Ing. Líbenek): Prezentace činnosti a rozpočtu oddělení, správa učeben, 
rekonstrukce budovy B, kybernetická bezpečnost, související nárůst výdajů oddělení, 

- vedoucí Oddělení PR a marketingu (Ing. Kovandová): Prezentace činnosti a rozpočtu 
oddělení, priority oddělení ve vazbě na SŠ a budoucí studenty, možnosti úspor na 
zbytných službách. 

Materiály/prezentace k chodu oddělení jsou k dispozici na Sharepointu. 
 
Proběhla krátká diskuse (prof. Cajthaml, doc. Pazderka, prof. Bittnar, Dr. Matějka, doc. 
Vašková, prof. Máca). 
 
9. Informace k rekonstrukci budovy B (prod. Dr. Vokurka, doc. Litoš) 
 
Předseda Technické komise doc. Litoš informoval o společné schůzce k budově B (zástupce 
pracovníků p. Kovařík, prod. Vokurka), kde řešili témata: 

- Vznik informačního centra/webu k rekonstrukci budovy B 
- Předávání informací zaměstnancům skrze vedoucí kateder 

 
Prod. Dr. Vokurka informaci podrobně doplnil: 

- Část webu bude věnovaná investičním akcím FSv 
- Svolání auditoria zaměstnanců k rekonstrukci budovy B 
- Využití a kombinace finančních zdrojů/dotací (ERDF) 
- Konečná cena zakázky rekonstrukce budovy B a zadávací řízení 

 
Proběhla diskuse ke zmíněným bodům (Dr. Vokurka, doc. Litoš, doc. Jíra). 
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10. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
 
Zástupci FSv v AS ČVUT Ing. arch. Černá a prof. Wald krátce shrnuli aktuální činnost AS ČVUT 
a jednotlivých komisí. Hlavní témata již byla zmíněna děkanem v bodě č. 3, dále: 

• Rozpis ČVUT 
• Financování budovy B FSv 
• Zpráva o činnosti ČVUT 
• Zpráva o hospodaření ČVUT 
• Ceník kolejného, úpravy kolejí, podpora ekonomicky slabých studentů 
• Energetická bezpečnost ČVUT (centrální řešení) 
• Kancelář udržitelnosti 

 
11. Různé 
 
Příští zasedání AS FSv je plánováno na 25.9., 23.10., 27.11. a 18.12. 2024 v B169. od 9:00. 
 
Prof. Cajthaml se dotázal na strategii Katedry 128, která se dlouhodobě nerozvíjí. 
Prof. Máca informoval o vypsání konkurzu na vedoucího katedry, nikdo se nepřihlásil.  
 
Dále se prof. Cajthaml dotázal na financování doktorandů od r. 2025 a přerozdělení financí 
na katedry. 
Prof. Máca uvedl, že příslušný zákon zatím není schválen, následně musí proběhnout dohoda 
na ČVUT. 
 
Doc. Litoš se dotázal na kroky proti podpisům studentů před FSv po ukončení studia. 
Ing. arch. Černá informovala, že studenti dostanou po státnicích k dispozici křídy, aby nápisy 
nebyly trvalé. 
Dr. Vokurka informoval, že náhradní prostory pro podpisy absolventů se nenašly. 
Prof. Máca uvedl, že řešení mu přijde vhodné (křídy). 
 
Prof. Polák předal informace z Rady vysokých škol (navýšení financování VŠ o 7,5 miliard, 
kvalita VŠ, nový VŠ zákon, podíl vnějších institucí na chodu VŠ, právní subjektivita fakult). 
 
Doc. Jíra se dotázal na situaci s odbory na FSv. 
Informaci podal Dr. Matějka, odbory na FSv jsou fakticky zrušeny a řeší se jejich obnova. 
 
Ing. arch. Černá informovala o předání místnosti SKAS FSv kvůli plánované rekonstrukci 
budovy B, studenti předpokládají v budoucnu zajištění nové místnosti. Dr. Vokurka a Dr. 
Matějka přidělení místnosti potvrdili po rekonstrukci budovy B. 
 
Prof. Vejmelková navrhla uspořádání neformálního setkání senátorů. Doc. Pazderka to 
podpořil a vyzval senátory ke stanovení termínu. Byl vybrán termín 26.6., prof. Vejmelková 
setkání zajistí a senátory bude informovat. 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT 
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